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25. 05.    ČSZ – Přátelské posezení  

01. 06.     OBEC - Zájezd ke Dni dětí 

07. 06. – 08. 06. Volby do Evropského   
parlamentu 

08. 06.    RS - Rybářské závody Sedlišťky 

14.06. – 16. 06.  Hradčanské hody 

23. 06.      OBEC - Vítání občánků 

13. 07.     KHS – Pétanque + šipky 

13. 07.      ČSZ – Turistická vycházka 

01. 07.     Prázdninová soutěž  
                 v knihovně 
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Až ti bude v životě nejhůř, otoč se čelem ke 

slunci a všechny stíny padnou za tebe. 

 

„Představte si to ticho, kdyby lidé říkali jen to, 

co vědí.“ — Karel Čapek 

 

„Čtenář prožije tisíc životů, než zemře. Člověk, 

jenž nikdy nečte, prožije jen jeden.“ — George 

R. R. Martin 

 

„Mějte dobrou náladu. Dobrá nálada vaše 

problémy sice nevyřeší, ale naštve tolik lidí 

kolem, že stojí za to si ji užít.“ — Jan Werich 

 

„Správně vidíme jen srdcem. Co je důležité je 

očím neviditelné.“ — Antoine de Saint-Exupéry 

 

„Žít, to je nejvzácnější věc na světě, neboť 

většina lidí jenom existuje.“ — Oscar Wilde 

 

„Pouze dvě věci jsou nekonečné. Vesmír a 

lidská hloupost. U té první si tím však nejsem 

tak jist.“ — Albert Einstein 

 

https://www.bing.com/ck/a?!&&p=31dc24ccc80219dcJmltdHM9MTcxNTQ3MjAwMCZpZ3VpZD0wZTUyYzA1ZS0zYWIyLTZhZGMtMmU0Yi1kNDM2M2JkOTZiMGUmaW5zaWQ9NTgzNw&ptn=3&ver=2&hsh=3&fclid=0e52c05e-3ab2-6adc-2e4b-d4363bd96b0e&psq=motto+o+%c5%beivot%c4%9b&u=a1aHR0cHM6Ly9vbWFoYS5jei9jaXRhdHktby16aXZvdGUv&ntb=1
https://www.bing.com/ck/a?!&&p=31dc24ccc80219dcJmltdHM9MTcxNTQ3MjAwMCZpZ3VpZD0wZTUyYzA1ZS0zYWIyLTZhZGMtMmU0Yi1kNDM2M2JkOTZiMGUmaW5zaWQ9NTgzNw&ptn=3&ver=2&hsh=3&fclid=0e52c05e-3ab2-6adc-2e4b-d4363bd96b0e&psq=motto+o+%c5%beivot%c4%9b&u=a1aHR0cHM6Ly9vbWFoYS5jei9jaXRhdHktby16aXZvdGUv&ntb=1
https://www.databazeknih.cz/citaty/karel-capek-101
https://www.databazeknih.cz/citaty/george-r-r-martin-1703
https://www.databazeknih.cz/citaty/george-r-r-martin-1703
https://www.databazeknih.cz/citaty/jan-werich-171
https://www.databazeknih.cz/citaty/antoine-de-saint-exupery-135
https://www.databazeknih.cz/citaty/oscar-wilde-169
https://www.databazeknih.cz/citaty/albert-einstein-8278
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Vážení čtenáři Hradčanských rozhledů, 
 
držíte v rukou další vydání čtvrtletníku. Čas neúprosně běží a za 

chvíli tady bude léto. Ale ráda bych se ještě vrátila k prvním třem 
měsícům letošního roku. Opět to bylo období plné kulturních a 

společenských akcí. Některé pořádala obec, ale hlavní zásluhu na bohatém programu   
v naší obci mají především spolky. Všem těmto organizátorům moc děkuji za jejich čas, 
který svým akcím věnují.  
Poslední týdny se aktivita našich občanů v obci zvyšuje i mimo spolkovou činnost, a to  
i díky projektu auditu familyfriendlycommunity, do kterého se obec zapojila. Těší mě, že 
na setkání přišli občané napříč generacemi a společně se zastupiteli dokázali hovořit    
o tom, co se jim v Hradčanech nelíbí a co by se dalo vylepšit či změnit. A jsou ochotní 
se i aktivně do realizace těchto návrhů zapojit.  
Pro snížení nákladů na odpad jsou na obci stále pro zájemce k dispozici kompostéry. 
Obec rovněž pro občany zakoupila za příznivou cenu popelnice na směsný odpad.  
Co se týká investičních staveb, o těch Vás více informuji uvnitř čtvrtletníku. Těší mě, že 
se na fotovoltaickou elektrárnu podařilo získat dotaci a věřím, že se to podaří také             
u intenzifikace čistírny odpadních vod. Čeká nás rekonstrukce Výletiště a také úprava 
trávníků téměř v celé obci. K velké radosti především těch mladších jsme vyměnili na 
výletišti desky s koši na basketbal, které už byly ve velmi špatném stavu.  
Ještě než dětem začnou prázdniny, můžete se v obci těšit na pár událostí. Začátkem 
června to bude zájezd pro děti pořádaný obcí a dále rybářské závody na nádrži N1, 
které pořádá rybářský spolek. V polovině června to budou hodové oslavy v obci a téměř 
na konci června na vítání nových občánků. 
Závěrem bych Vám všem chtěla popřát hezké a pohodové léto a spoustu 
prázdninových zážitků. 
 

Marie Galetová 
                           starostka obce 

 
 
 
 
 
 

 

SLOVO STAROSTKY 
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Obecní informace 

INFORMACE PRO OBČANY  

Z usnesení 11. zasedání Zastupitelstva obce Hradčany konaného dne 25. ledna 
2024 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje „Pravidla 2024“ pro poskytování 
neinvestičních příspěvků na činnost neziskových organizací, sdružení a spolků a 
jednorázových příspěvků na kulturní, sportovní a společenské akce pořádané v obci 
Hradčany dle předloženého návrhu.  

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje provozní řád výletiště včetně jeho ceníku 
dle předloženého návrhu.  

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje provozní řád hostince a obecního sálu 
včetně jeho ceníku dle předloženého návrhu.   

• Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o bezúplatném převodu vlastnického práva 
k nemovité věci a o zřízení věcného práva č. UZSVM/OPR/2394/2023-OPRM 
s Českou republikou – Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových se 
sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2, IČ 69797111 a pověřuje starostku 
podpisem této smlouvy. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje Dohodu o účasti na auditu 
familyfriendlycommunity s Olomouckým krajem, Jeremenkova 1191/40a, 779 00 
Olomouc, IČ 60609460 a pověřuje starostku podpisem této dohody. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje Smlouvu o poskytnutí podpory ze SFŽP na 
akci Fotovoltaická elektrárna na střeše obecního úřadu obce Hradčany“ se Státním 
fondem životního prostředí České republiky, Kaplanova 1931/1, 148 00 Praha 11,      
IČ: 00020729 a pověřuje starostku obce podpisem této smlouvy.   

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje Smlouvu o poskytnutí podpory ze SFŽP na 
akci Fotovoltaická elektrárna na střeše prodejny smíšeného zboží obce Hradčany“ 
se Státním fondem životního prostředí České republiky, Kaplanova 1931/1, 148 00 
Praha 11, IČ: 00020729 a pověřuje starostku obce podpisem této smlouvy.   

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje provedení cenové poptávky na dodavatele 
„FVE na budově ČOV Hradčany“, kde hlavním kritériem posouzení nabídek bude 
nejnižší cena. Zároveň pověřuje starostku podpisem smlouvy s dodavatelem na 
„FVE na budově ČOV Hradčany“. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje provedení cenové poptávky na technický 
dozor investora (TDI) na „FVE na budově ČOV Hradčany“, kde hlavním kritériem 
posouzení nabídek bude nejnižší cena. Zároveň pověřuje starostku podpisem 
smlouvy s TDI na „FVE na budově ČOV Hradčany“.  
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Obecní informace 
 
Z usnesení 12. zasedání Zastupitelstva obce Hradčany konaného dne 7. března 
2024 

• Zastupitelstvo obce schvaluje dodavatele FVE na budově ČOV Hradčany 
společnost MOVIBIO s.r.o. , Zahradní 132, 750 02 Bochoř, IČ 28624319 s celkovou 
cenou bez DPH ve výši 1.057.080,-Kč a pověřuje starostku obce podpisem smlouvy.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje dodavatele technického dozoru (TDI) FVE na budově 
ČOV Hradčany pana Marka Abšnajdra, IČ: 10975781, se sídlem Čechy 129, 751 15 
Domaželice s cenovou nabídkou ve výši 26.620, -Kč 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje Dodatek č. 1 k Příkazní smlouvě z 27. 9. 
2023 uzavřené se společností SAFETY PRO s.r.o., Přerovská 434/60, 779 00 
Olomouc, IČ:28571690, kdy předmětem tohoto ‚Dodatku č. 1 je prodloužení doby 
plnění a s tím spojené finanční ohodnocení a pověřuje starostku podpisem tohoto 
dodatku. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje provedení cenové poptávky na odborné 
ošetření 93 ks stromů v aleji směr přehrada, kdy rozhodujícím kritériem bude 
nejnižší cena.  

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu finančního výboru ze dne 24. 1. 2024          
o provedené kontrole účetnictví OÚ Hradčany. 

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu kontrolního výboru ze dne 31. 1. 2024      
o provedené kontrole.  

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí inventarizační zprávu za rok 2023. 

• Zastupitelstvo obce Hradčany bere rozpočtová opatření č. 1 z 2024/1 na vědomí.  

• Zastupitelstvo obce Hradčany souhlasí se snížením obrubníků mezi pozemkem 
parc. č. 287/1 pana Radka Koryčana a komunikací v majetku obce na pozemku 
parc. č. 260/1.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje spolku SK Hradčany 1996, spolek žádost o dotaci na 
činnost ve výši 15.000 Kč.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření smlouvy se spolkem SK Hradčany 1996, 
spolek na činnost ve výši 15.000 Kč. Zastupitelstvo obce pověřuje starostku 
podpisem smlouvy. Zastupitelstvo obce schvaluje spolku SK Hradčany 1996 žádost 
o dotaci na 2 kulturní, sportovní a společenské akce ve výši 10.000, - Kč.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření smlouvy se spolkem SK Hradčany 1996, 
spolek na 2 kulturní, sportovní a společenské akce ve výši 10.000, - Kč. 
Zastupitelstvo obce pověřuje starostku podpisem smlouvy.  

• Zastupitelstvo obce schvaluje spolku Český zahrádkářský svaz, z. s. žádost o dotaci 
na 3 kulturní a společenské akce ve výši 15.000, - Kč. Zastupitelstvo obce schválilo  
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     uzavření smlouvy se spolkem Český zahrádkářský svaz, z. s. na 3 kulturní,       

sportovní a společenské akce celkem ve výši 15.000, - Kč.  

• Zastupitelstvo obce schválilo spolku Český zahrádkářský svaz, z. s. žádost o dotaci 
na činnost ve výši 15.000, - Kč.  

• Zastupitelstvo obce schválilo uzavření smlouvy se spolkem Český zahrádkářský 
svaz, z. s. na činnost ve výši 15.000, - Kč.  

• Zastupitelstvo obce schválilo spolku Klub seniorů Hradčany, z. s. žádost o dotaci na 
činnost ve výši 15.000, - Kč. Zastupitelstvo obce schválilo uzavření smlouvy se 
spolkem Klub seniorů Hradčany, z. s. na činnost ve výši 15.000, - Kč.  

• Zastupitelstvo obce schválilo spolku Klubu seniorů Hradčany, z. s. žádost o dotaci 
na 3 kulturní, sportovní a společenské akce ve výši 3 x 5000, celkem 15.000, - Kč. 

• Zastupitelstvo obce schválilo uzavření smluv se spolkem Klub seniorů Hradčany,    
z. s. na 3 kulturní, sportovní a společenské akce v celkové výši 15.000, - Kč. 

• Zastupitelstvo obce schválilo spolku SDH Hradčany, z. s. žádost o dotaci na činnost 
ve výši 15.000 Kč. Zastupitelstvo obce schválilo uzavření smlouvy se spolkem SDH 
Hradčany, z. s. na činnost ve výši 15.000 Kč. Zastupitelstvo obce pověřilo starostku 
podpisem smlouvy.  

• Zastupitelstvo obce schválilo SDH Hradčany, z. s. žádost o dotaci na 3 kulturní, 
sportovní a společenské akce celkem ve výši 15.000, - Kč.  

• Zastupitelstvo obce schválilo uzavření smlouvy se spolkem SDH Hradčany, z. s. na   
3 kulturní akce ve výši 15.000 Kč. Zastupitelstvo obce pověřilo starostku podpisem 
smlouvy.  

• Zastupitelstvo obce schválilo Rybářskému spolku žádost o dotaci na činnost ve výši 
15.000 Kč.  Zastupitelstvo obce schválilo uzavření smlouvy s Rybářským spolkem 
na činnost ve výši 15.000 Kč.  

• Zastupitelstvo obce pověřilo starostku podpisem smlouvy. Zastupitelstvo obce 
schválilo Rybářskému spolku žádost o dotaci na 3 kulturní, sportovní a společenské 
akce celkem ve výši 15.000, - Kč. Zastupitelstvo obce schválilo uzavření smlouvy se 
Rybářským spolkem na 3 kulturní, sportovní a společenské akce ve výši 15.000 Kč. 
Zastupitelstvo obce pověřilo starostku podpisem smlouvy.  

• Zastupitelstvo obce schválilo spolku Stolní tenis Hradčany, z. s. žádost o dotaci na 
činnost ve výši 15.000, - Kč. Zastupitelstvo obce schválilo uzavření smlouvy se 
spolkem Stolní tenis Hradčany, z. s. na činnost ve výši 15.000, - Kč.  

• Zastupitelstvo obce schválilo spolku Stolní tenis Hradčany, z. s. žádost o dotaci na     
2 kulturní a společenské akce ve výši 2 x 5000 Kč, celkem 10.000, - Kč.  

• Zastupitelstvo obce schválilo uzavření smluv se spolkem Stolní tenis Hradčany, z. s.  
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      na 2 kulturní, sportovní a společenské akce celkem ve výši 2 x 5000 Kč, celkem     

10.000,- Kč.  

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o poskytnutí 
dotace č. 2023/01944/OKH/DSM uzavřené dne 28.7.2023 s Olomouckým krajem, 
Jeremenkova 1191/40a, 779 00 Olomouc, IČ: 60609460 na pořízení dopravního 
automobilu pro JSDH Hradčany a pověřuje starostku podpisem smlouvy.  

• Zastupitelstvo obce Hradčany schvaluje: - zřízení termínovaného účtu ve výši 20 
mil. Kč u ČSOB na dobu 3 měsíců s roční úrokovou sazbou 5,0 % - zřízení 
termínovaného účtu ve výši 20 mil. Kč u České spořitelny na dobu 3 měsíců s roční 
úrokovou sazbou 4,7 % s revolvingem.   

• Zastupitelstvo obce pověřuje starostku obce, aby činila kroky, které povedou            
k zajištění realizace úprav trávníku v obci, nové výsadby včetně zajištění dotačních 
finančních prostředků. 

INFORMACE PRO OBČANY 
Stále se na obecní úřad obracejí občané, kteří by si přáli, aby informace o obci nebo 
hlášení dostávali na své mailové adresy. Tyto informace již byli zveřejněny v roce 2022, 
ale opět uvádíme.  
Pokud tedy máte zájem, aby Vám aktuality nebo hlášení rozhlasu přicházela na Váš 
mail, stačí rozkliknout na webových stránkách obce v horní liště kolonku INFORMACE, 
kde najdete PŘIHLÁŠENÍ K ODBĚRU. Zde se můžete přihlásit a pak už stačí jen pro 
potvrzení odběru na Vašem mailu zakliknout AKTUALITY, HLÁŠENÍ ROZHLASU nebo 
oboje.  
Aktivně od podzimu 2022 funguje i Facebook obce. Pro získávání informací z této 
sociální sítě si na stránkách Facebooku zadejte do vyhledávače Obec Hradčany.  
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ČOV HRADČANY – INTENZIFIKACE 
Marie Galetová 
 
Stavba intenzifikované části čistírny odpadních vod byla zahájena v loňském roce         
9. října. V tomto měsíci došlo k vytýčení sítí před zahájením výkopu stavební jámy, 
následný výkop stavební jámy a zjištění výkopu svahováním. V měsících listopad až 
prosinec provedení pilot, zásypy a obsypy betonových nádrží. Byly provedeny zkoušky 
vodotěsnosti betonových nádrží. Dále proběhlo položení základové desky, montáže 
armatur a betonáže. Následovalo provedení izolací a založení zdí. V lednu se 
prováděla betonáž věnců, částečné uložení stropních panelů a zdění svislých 
konstrukcí, poté se začalo s montáží technologie. Na původní čistírně se zbourala 
střecha a došlo k osazení hrubých česlí. Následovala izolace svislých konstrukcí a 
montáž oken, dveří a vrat. Od konce února probíhá montáž nového technologického 
zařízení včetně elektro rozvodů a izolace části stavebních konstrukcí. Čistírna nyní až 
do ukončení dostavby pracuje v provizorním režimu a bylo zažádáno o zkušební 
provoz. Stavba pokračuje podle plánu.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

říjen 2023 duben 2024 



strana 9 

 

Obecní informace 
 
DĚTSKÝ KARNEVAL 
Marie Galetová 
 
V sobotu 24. února se obec 
Hradčany rozhodla uspořádat 
pro děti karneval. Ten už 
v předcházejícím roce dětem 
v obci chyběl. To se potvrdilo 
hned pár minut po začátku. 
Barevně nazdobený sál 
obecního úřadu byl brzy 
zaplněný do posledního 
místa.  
Klaun Dan nám pár hodin 
před samotným karnevalem 
onemocněl, ale klaunice 
Jana-Kami byla na poslední 
chvíli super volba. Se všemi 
dětmi se hned při příchodu 
pozdravila a i ty nejmenší a 
nejvíc bojácné si získala na 
svou stranu. Pro děti měla 
připravený bohatý program, 
takže děti byly stále v jednom 
kole. Čekala je spousta 
veselých dovedností a her. 
Když už docházely klaunici 
síly, přišel na řadu program, 
který měli pro děti nachystaný zastupitelé. Samozřejmě nemohla chybět hudba a veselé 
dětské písničky. Veselé skotačení dětí u písniček se podařilo na chvilku zastavil jen 
v okamžiku, kdy děti čekaly v dlouhé frontě na balónkové zvířátko, které jim Jana-Kami 
na jejich přání vyrobila. Stejná nekonečná fronta byla i na malování na obličej, které 
bylo k velké radosti rovněž pro děti připraveno.  Poslední unavené děti s rodiči 
opouštěly sál před   19. hodinou.  Velké poděkování patří všem, kteří se na organizaci 
karnevalu podíleli a za rok se budeme těšit opět.   

 



strana 10 

 

Obecní informace 
 
OBECNÍ PLES 
Marie Galetová 
 
Po více jak 25 letech se zastupitelé rozhodli uspořádat obecní ples. Ten poslední 
obecní se v Hradčanech konal 24. 2. 1996. Kromě toho hasičského v letošním roce 
žádný jiný v Hradčanech nebyl v plánu. A tak si zastupitelé řekli, že ještě jeden další by 
mohl trošku přispět k oživení plesové sezóny v obci. Nakonec se uskutečnil skoro 
v jejím samotném závěru 15. března. K tanci a k poslechu přijela z Olomouce zahrát 
kapela Funny.  Je to čtyřčlenný band složený ze zkušených muzikantů. Jejich repertoár 
byl složený z největších tuzemských i světových hitů od 70. let až po současnost. A bylo 
vidět, že si to tanečníci na jejich písničky na parketu docela užívali a kapela si získala 
jejich přízeň. 
Pro všechny návštěvníky bylo přichystáno bohaté občerstvení, a to nejen slané, ale        
i dezerty a dort. Rovněž nápojový lístek byl velmi bohatý. Ke skvělé zábavě přispěla 
také taneční skupina Colorédo, která především svým kankánem roztleskala sál. 
Všichni se asi nejvíce těšili na losování tomboly, jak už to na plesech bývá. Ta byla 
velmi bohatá. Losovalo se více jak 70 cen v přímé výhře a dalších 10 cen v hlavním 
slosování. Hlavní cenou byl gril v hodnotě 20.000,- Kč. Osud tomu chtěl, že dvě 
nejvyšší výhry si vylosovala zpěvačka kapely Funny Simona. Ale ani na okamžik 
nezaváhala a tyto výhry vrátila hned do hry, aby se z nich mohli těšit obyvatelé naší 
vesnice. Tímto jí děkujeme za skvělé gesto a všem sponzorům za jejich dary.  Velké 
poděkování patří 
také všem, kteří 
se na organizaci 
plesu podíleli. 
Věříme, že se 
tento ples podaří 
uspořádat zase 
v příštím roce a 
stane se tak 
tradiční akcí na 
kterou se mohou 
občané těšit. 
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REVITALIZACE POTOKA K NÁDRŽI N1 
Marie Galetová 
 
Potok a přilehlý pozemek k nádrži N1 za výletištěm mezi lokalitami Příčky a Sedlišťky 
byl v posledních letech velmi zanedbaný. Pohled na zarostlý potok, jeho břehy zarostlé 
náletovými dřevinami a velkým množstvím trouchnivějícího dřeva nebyl příjemný. 
Rovněž velké vrby, z kterých se lámali větve, nebudily důvěru těch, kteří se vydali na 
procházku k nádrží krásnou alejí třešní, švestek a jilmů. Potok i přilehlé břehy jsou 
v majetku Povodí Moravy, s.p..  
Už na konci února se na několika jednáních podařilo dojednat určitý způsob revitalizace 
toho potoku a jeho okolí. Co nejdříve bylo nutné nechat prohlédnout dendrologem 
vzrostlé vrby, které se jevily jako velmi rizikové. To také potvrdil posudek na všechny 4 
vrby. U tří z těchto vrb byla stabilita vyhodnocena jako kritická, což znamená, že takový 
strom bezprostředně hrozí pádem či rozlomením. Poslední z vrb měla stabilitu výrazně 
zhoršenou a strom se podařilo zachránit sesazením jeho koruny. Kácení vrb i ořez 
poslední vrby bylo provedeno do konce března. Pracovníci Povodí Moravy dále vykáceli 
vzrostlé stromy a náletové keře, které rostly přímo v toku potoka a bránily průtoku vody. 
Dále vyčistili břehy od mnoha náletových dřevin, kdy spousta z nich byla suchá a dřevo 
ztrouchnivělé.  Ponechali 
jen zdravé kompaktní 
keře a stromy.  
V nejbližších dnech bu-
dou vyfrézovány všechny 
pařezy a dojde k dočiš-
tění břehů potoka.  Takto 
byla zrekultivována první 
část potoka. Tu další část 
až k přehradě přislíbilo 
Povodí Moravy dát do 
pořádku na podzim. 
V jednání je také ná-
hradní výsadba podél 
potoka.  
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FOTOVOLTAICKÁ ELEKTRÁRNA NA OBECNÍCH BUDOVÁCH 
Marie Galetová 
 
Již pár dní jsou v obci v plném provozu fotovoltaické elektrárny na střeše obecního 
úřadu a na střeše prodejny smíšeného zboží. Realizace těchto elektráren začala 
v listopadu roku 2023. Obci se podařilo na pořízení této technologie získat dotaci 
z Modernizačního fondu. Na střeše obecního úřadu je FVE o výkonu 8,28 kWp s 
akumulací 7,2 kWh. Celkové způsobilé náklady byly ve výši 633.280,-Kč. Příspěvek 

Modernizačního fondu činil 
250.070,32 Kč. Na střeše 
prodejny smíšeného zboží je FVE 
o výkonu 3,68 kWp s akumulací 
3,6 kWh. Celkové způsobilé 
výdaje byly 396.018,38 Kč.  
Příspěvek z Modernizačního fon-
du činil 118.612,73 Kč. Realizaci 
provedla společnost MOVIBIO 
s.r.o. z Bochoře. 

 Předpokládaná návratnost této 
investice je cca 7 let.  

 

SOUTĚŽ „O NEJROZKVETLEJŠÍ HRADČANSKÝ DŮM, OKNO A 

PŘEDZAHRÁDKU“ 

Před pár dny dokončily pracovnice obce výsadbu truhlíků a květináčů balkonovými 
květinami. Do nádob, které budou zkrášlovat okna obecních budov, mosty a volná 
prostranství, vysázely cca 600 sazenic balkónových květin. Především pelargonie, 
bacopy, surfínie a vějířovky.   
Aby byla naše vesnice ještě krásnější, vyhlašuje obec Hradčany i letos soutěž              
„O nejrozkvetlejší hradčanský dům, okno a předzahrádku“. Soutěž bude probíhat od 
začátku června do konce srpna. Hodnotící komisí budou opět zastupitelé spolu s členy 
zahrádkářů.  
Budeme rádi, když se přidáte. Obec tak chce podpořit snahu občanů zkrášlit svou 
výsadbou nejen okolí svých domů, ale aby celá naše vesnice jako celek byla letos opět 
krásná a rozkvetlá. Ze soutěže si můžete odnést hezké ceny, stejně jako výherci 
v loňském roce.   
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AUDIT FAMILY FRIENDLY COMMUNITY 
Marie Galetová 
 
Obec Hradčany se jako jedna z 11 obcí na podzim v roce 2023 zapojila do tříletého 
projektu Olomouckého kraje nazvaného Audit Family Friendly Community. Nejedná se 
o auditní proces, jak jej známe z firemního prostředí. Nepůjde o přísné posuzování, 
nakolik jsou naplňovány normy a kritéria. Hlavním cílem je motivace Vás občanů, 
abyste měli zájem zasahovat do dění v obci a využili všech existujících možností. Slovo 
audit vychází z latinského audire, což je slyšet, naslouchat. Cílem je podpořit pro-
rodinné klima v naší obci. Klima, které je přátelské rodině, které podpoří budování 
vztahů v rodinách a mezigenerační dialog. V neposlední řadě máme zájem na 
intenzivní komunikaci o tomto tématu s Vámi, občany naší obce, a chceme naslouchat 
Vašim potřebám. Vedení obce záleží na tom, aby se rodiny u nás dobře cítily, aby se jim 
zde dobře žilo. Zajímají nás občané všech věkových kategorií, zajímají nás potřeby 
těch, kteří žijí sami, těch, kteří se starají nebo v budoucnosti budou starat o někoho 
blízkého. První setkání se uskutečnilo 19. března, kdy měl každý, kdo přišel do sálu 
obecního úřadu, možnost zapojit se svými náměty a nápady. Oslovili jsme všechny 
občany od nejmladší po nejstarší generaci. Jsme rádi, že jste docela v hojném počtu 
tuto naši nabídku využili a přišli s námi diskutovat, co v Hradčanech postrádáte, ale i co 
se Vám líbí. Jsme rádi, že jsme probudili Váš zájem a přišli jsme za námi i na                
1. workshop k tomuto auditu, který se konal 4. dubna.  I tady, již za účasti koordinátora 
pana Zajička jsme chtěli s Vámi hovořit a vědět, co je pro Váš život v Hradčanech 
důležité. Ať už se to týká volnočasových aktivit, služeb, kultury či čehokoliv dalšího. 
Vážíme si toho, že společně s námi budete pracovat na tom, aby se v Hradčanech 

dobře žilo všem 
obyvatelům napříč 
generacemi. Společně 
jsme vypracovali sez-
nam "aktivit", který opět 
společně dotvoříme tak, 
aby ho mohlo schválit 
zastupitelstvo obce a co 
nejdříve se aktivity z 
tohoto seznamu mohly 
začít realizovat.  
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PODZIMNÍ VÝSADBA STROMŮ V ZAMILOVANÉ  
Martina Dlouhá 
 
Na podzim 2023 jsme s dobrovolníky z Hradčan a okolí provedli výsadbu stromů 
v Zamilované. Pro realizaci jsem získala grant od Nadace Partnerství. Jako podklad pro 
projektovou žádost jsme nechali zpracovat posudek od Mgr. Roberta Běhala, který se 
zabývá v našem regionu schopností krajiny zadržovat vodu. Z mého pohledu jde o 
zajímavé čtení. Projektové žádosti posuzují a schvalují odborníci na krajinu z Nadace 
Partnerství. Pro schválení žádosti je důležitá kvalita zpracovaného projektu, pozitivní 
vliv na krajinu i zapojení dobrovolníků. 
Pro výsadbu jsme zvolili lípu velkolistou s ohledem na požadavek Nadace Partnerství, 
aby byly do volné krajiny vysazovány původní druhy stromů. Lípy velkolisté patří 
k dlouhověkým stromům, dále jsou kvetoucí lípy cenné jako pastva včel a lipový květ 
patří také k nejznámějším domácím léčebným prostředkům. Čaj z lipového květu se 
užívá jako prostředek proti nachlazení. A nakonec se hodí lípa i symbolicky. Tím, že její 
listy mají tvar srdce, se zdá být pro Zamilovanou jako stvořená. 
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Výsadby se zúčastnilo přes 60 lidí z Hradčan a okolních obcí. Z Hradčaňáků bylo na 
výsadbě vidět jak občany, kteří žijí v obci dlouho, tak i velmi početnou skupinu z těch, 
kteří se přistěhovali do Hradčan teprve nedávno. Jsem ráda, že se tak široká skupina 
lidí podílela na společné výsadbě, v průběhu dne byla v místě dobrá nálada a troufnu si 
říct, že se všichni těšili ze společné práce a možnosti udělat něco pro přírodu kolem 
Hradčan. 
Starší stromy, které jsou v Zamilované od cesty v současné podobě slouží jako důležitý 
prvek pro ptáky a brouky a mají také vysokou hodnotu pro rodinu, která je v minulosti 
vysazovala. Až ztratí úplně svou funkci, mohly by být do budoucna nahrazeny vhodnými 
odrůdami např. třešní a švestek. Po diskuzi s některými zemědělci, kteří polní cesty 
využívají, jsem došla k přesvědčení, že je pro realizaci potřeba brát ohled na potřeby 
všech, kdo polní cestu využívají a k tomu volit vhodnou odrůdu stromů a také 
přizpůsobit jejich řez tak, aby stromy nasazovaly první větvě ve výšce min 220 cm, 
zemědělská technika neměla problém v nově vzniklé aleji projet a nedocházelo tak 
k ničení ani strojů ani stromů. 
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MÁJKOVÁNÍ V HRADČANECH 
Marie Galetová 
 
Kluci s pomlázkami obcházející od domu k domu k Velikonocům patří neodmyslitelně. 
Potkat děvčata s májkami v čase před Velikonocemi už tak časté není. Tento zvyk podle 
tradice souvisí s koncem zimy a příchodem jara. Májky v rukou děvčat přivolávají 
všechno živé a čerstvé. Do vesnice tak přinášejí čas, kdy příroda rozkvétá. A aby byl 
celý akt ještě účinnější, dívky při tom zpívají písničky. Hospodáři věřili, že v májkách je 
ukryta velká síla, proto je dávali i na ochranu do polí nebo včelínů, někdy i do hnoje. A 
doufali, že tak bude léto úrodné a dobytku se bude dařit.  
Tradici májkování se snaží maminky, a především babičky v naší obci udržovat dodnes. 
A tak neděle 24. března, týden před Božím hodem velikonočním, patřila v Hradčanech 
děvčatům. Ta prošla vesnicí s vlastnoručně vyrobenými a nazdobenými májkami. 
Samozřejmě maminky a babičky velmi vydatně pomáhaly. U každého domu děvčata 
zazpívala, za což byla odměněna především sladkostmi.  
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 
Marie Galetová 
 
Tříkrálová sbírka je největší dobročinnou sbírkovou akcí v České republice. Do její 
organizace a průběhu koledování se každoročně zapojí více než 70 tisíc dobrovolníků, 
kteří do kasiček vyberou desítky milionů korun (v roce 2020 to bylo přes 130 milionů, za 
celou dobu existence sbírky už 1,5 miliardy korun). 
Vykoledované peníze pomohou statisícům lidí v nouzi prostřednictvím Charity Česká 
republika. Výnos sbírky je rozdělen podle předem daného klíče: 65 % vybraných 
prostředků se vrací charitám, které je vykoledovaly, 15 % je určeno na velké diecézní 
projekty, 10 % putuje do krizového fondu, odkud jsou uvolněny při mimořádných 
událostech, a na pomoc v zahraničí, 5 % využije na své projekty Charita Česká 
republika, 5 % tvoří zákonné režie sbírky. Své záměry využití peněz ze sbírky formulují 
Charity předem. 
V Hradčanech proběhla tato sbírka v neděli 7. ledna 2024. Obcí procházely 4 skupinky 
koledníků. Každá skupinka byla tvořena dětskými koledníky a vedoucím, který nesl 
zapečetěnou pokladničku. V naší obci přispěli občané na tuto sbírku finanční částkou 
ve výši 18.160, -Kč. Pro porovnání, tak v loňském roce se vybralo v této sbírce 18.244, 
-Kč. Srdečně děkujeme všem dobrovolníkům, kteří se podíleli na organizaci sbírky a 
také všem lidem, kteří do sbírky přispěli. 

https://www.trikralovasbirka.cz/vysledky/
https://www.trikralovasbirka.cz/vyuziti/
http://www.charita.cz/
http://www.charita.cz/
https://www.trikralovasbirka.cz/vysledky/
https://www.trikralovasbirka.cz/vyuziti/
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DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ „PANENKA“ 
Marie Galetová 
 
Obec Hradčany v pátek 9. února hostila 
Divadlo Ventyl a všichni příznivci tohoto 
žánru, se tak do sálu obecního úřadu 
mohli přijít pobavit u představení 
„Panenka". Vstup byl na toto představení 
volný. A o čem to celé bylo?  
Být čerstvě opuštěným ve čtyřiceti se 
může stát leckterému muži, vyhrát            
v internetové soutěži moderního robota se 
však podaří jen prvním deseti. Jedním       
z nich je i Marko, bezvýznamný člověk 
bez vztahové perspektivy. I k němu se 
dostává speciální zásilka v podobě 
robotické panenky naprogramované tak, 
aby ho učinila šťastným. Je hezká, chytrá, 
po všech stránkách šikovná, ALE… 
Markovo počáteční nadšení z atraktivní 
společnice rychle vyprchává, protože 
programátorkou, která Stele vštípila svůj pohled na svět s modely svého chování, byla 
feministka…Povede se panence učinit „svého“ muže šťastným?  

Ti z Vás, kteří jste přišli už víte, jak 
to všechno dopadlo. 
Hra získala několik ocenění na 
divadelních přehlídkách.  
Rovněž herci Lucie Hrbáčková jako 
Panenka a Kamil Štroncer jako 
Marko získali za hlavní role několik 
ocenění. Hra se velmi povedla a 
všichni účastníci se dobře bavili.  
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JARNÍ ÚKLID OBCE 

Martina Dlouhá 

 
V sobotu 6. dubna se v obci konal každoroční úklid 
obce.  
V 9 hodin jsme se setkali na návsi se všemi 
dobrovolníky, kteří se chtěli podílet na úklidu obce i 
jeho okolí. Jednotlivé skupiny se rozešly do všech 
směrů do okolí obce a sbíraly odpadky, které se za 
poslední rok objevily. Po skončení úklidu čekalo na 
všechny na Výletišti pohoštění. Děkujeme všem, kdo 
se do úklidu obce zapojil. 
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NOVOROČNÍ VYCHÁZKA 2024 
Hana Tomčíková 

 
Nový rok začal deštěm a pokračoval až do poledne. Proto se u čekárny v jednu hodinu 
sešlo jen pět odvážných na novoroční procházku. 
Tentokrát jsme se vydali po cestě k Pavlovicím, odbočili do lesa a zamířili jsme                        
k myslivecké chatě. 
Odtud jsme pokračovali cestou k letišti až ke stromu dřezovec trojtrnný, pod kterým je 
obrázek Antonína z Padovy. Potom jsme došli Tvrdým dolem až k přehradě a odtud 
Výhonem domů. 
Byla to hezká vycházka po silvestru, kdy jsme se protáhli. 
Do nového roku jsme si popřáli, hlavně hodně zdraví, ať nám to šlape. 

                   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                             



strana 21 

 

ZO ČSZ 
 
VÝROČNÍ ČLENSKÁ SCHŮZE  
Josef Tomčík 

 

Každý rok v únoru máme výroční členskou schůzi, tak i letos jsme se sešli v sobotu            
3. února 2024 sále obecního úřadu. 
Tato chůze byla něčím jiná, protože se po pěti letech volil nový výbor.  Po této oficiální 
části, jsme přítomné seznámili z činnosti zahrádkářského spolku za rok 2023. 
Předložili jsme náš plán akcí na rok 2024.  
Následovala diskuze a občerstvení. 
Při prezentaci fotek jsme zavzpomínali na naši činnost v uplynulém roce.  
Při fotkách z minulých let, jsme si připomněli naše mládí, a hlavně ty členy, kteří už 
mezi námi nejsou. 
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POMAZÁNKY 
Zora Hrbáčková 

 
A je tady opět 9. březen 2024, kdy se koná již 14. ročník pomazánkového klání " Naši 
chlapci v akci". Tuto akci pořádá místní zahrádkářský spolek a je i částečně oslavou 
svátku žen, proto každá návštěvnice obdrží i kytičku. Naši muži se do toho pustili           
s vervou a vyrobili na 47 druhů pomazánek - česnekové, masové, klobásové, sýrové, 
zeleninové, vajíčkové. Rozhodování nebylo vůbec jednoduché, všechny vzorky byly na 
dobré úrovni. Mužů kuchařů se zúčastnilo 15, chlapců do 14 let bylo 6. Účast byla 
hojná, ochutnávalo 102 návštěvníků.  

 
Hodnotilo se v kategorii: chlapci do 14 let: 
1. místo: M. Michálek: česneková 
2. místo: P. Rybka:  pařížská 
3. místo: F. Svrček:  sýrová 
 
Kategorie česnekových pomazánek mužů: 
1. místo: S. Jančík 
2. místo: J. Tomčík 
3. místo: J. Kojecký 
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Kategorie ostatní pomazánky: 
1. místo F. Tomaník:  nivová 
2. místo: J. Tomčík: červená řepa 
3. místo: J. Valentík: tuňáková 
 
O kulturní vložku se postaral K. Šimoník 
a jeho vnoučata. Děti předvedly krátké 
taneční pásmo a K. Šimoník za zpěvu 
písní obdaroval přítomné ženy bílou 
růží. 
Součástí pomazánkového odpoledne 
byla i bohatá tombola se spoustou užitečných věcí. 
Myslím, že všichni, kteří se tohoto odpoledne zúčastnili, si ho v pohodě užili. 
Poděkování patří všem mužům kuchařům i organizátorům této akce. 
A budeme se těšit na další ročník.                                            
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O ČINNOSTI CENTRA  
Martina Dlouhá 

 
V květnu zveme celé rodiny k bohatému programu, 
pomocí kterého můžete pracovat na dalším rozvoji 
již hezkých vztahů ve vaší rodině. Přihlášky na všechny naše programy najdete na 
webu www.raj-pavlovice.cz. 
STEZKA PRO RODINY - po celý květen, téma “ŠTĚSTÍ RODINY NEJSOU OSAMĚLÉ 
ŠEDINY”. Pojďte se vydat se svou rodinou na příjemnou procházku, která vám prozradí 
víc o vašich blízkých. Babička a děda jsou vítáni. 
Přednáška JAK NA SPOKOJENÉ VZTAHY S RODIČI A PRARODIČI. Hledáte 
rovnováhu ve vztahu s vašimi rodiči či prarodiči? Chcete vychovávat svoje děti 
osvobozeni od negativních vzorců z vašich původních rodin? Záleží vám na vztazích v 
širší rodině? Přijďte na kafe a inspiraci… V pondělí 13. května 2024. 
ŽENSKÝ KRUH - JAK BUDOVAT PSYCHICKOU ODOLNOST - Přijďte pobýt v 
bezpečném prostředí žen, které se chtějí zastavit v běhu všedních dní, aby se stávaly 
samy sebou. 23. nebo 29. května 2024. 
VEČER PRO NÁS DVA - JAK MÁM POCHOPIT TVŮJ TAK JINÝ SVĚT? Rande pro vás 
dva s večeří i dezertem, krátká přednáška k tématu, prostor pro váš rozhovor ve dvojici. 
V pátek 24. května 2024. 
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Každou květnovou neděli od 14 do 17 hodin se v Rajské zahradě konají Dny otevřené 
zahrady. Na těchto událostech můžete čekat program pro děti i celé rodiny, hudební 
doprovod akce a otevřenou DobroKavárnu. Na návštěvníky se těší nejen pořadatelé, 
ale i zvídavá zvířátka v naší zahradě. 
BESEDA V OTEVŘENÉ ZAHRADĚ - PŘÍRODNÍ ZAHRADA pro děti a rodiny. V neděli 
5. května 2024. 
BESEDA V OTEVŘENÉ ZAHRADĚ - SPOKOJENÁ MÁMA. Neděle 12. května 2024. 
BESEDA V OTEVŘENÉ ZAHRADĚ - SENDVIČOVÁ GENERACE - jak dát čas dětem, 
rodičům, PRARODIČŮM I SOBĚ? Staráte se kromě vlastní rodiny s dětmi také o své 
staré rodiče, prarodiče nebo rodiče partnera či partnerky? Přitom pracujete a máte řadů 
dalších povinností. Zvládat dlouhodobě toto zatížení je velmi náročné. Vzniká vysoké 
riziko rozvoje psychických onemocnění, zdravotních potíží, sociálního vyloučení anebo 
partnerských problémů.... V neděli 19. května 2024. 
BESEDA V OTEVŘENÉ ZAHRADĚ - Noha - dětská i dospělá aneb bez opory se 
nenajíš! V neděli 26. května 2024. 
 
V červnu bychom se rádi zapojili do 
hodových oslav obce Hradčany a 
připravili doprovodný program pro 
prarodiče s vnoučaty. Během léta 
budeme také organizovat na Výletišti v 
termínu 15. - 19. července příměstský 
tábor Země pohádek pro děti od 3,5 do 
7 let. 
 
Díky, že jste s námi.  
 
Za Centrum pro rodinu Ráj Martina 
Dlouhá 
 
 
 
 
 
Všechny naše programy najdete na našem webu www.raj-pavlovice.cz a můžete nás 
sledovat i na FB @RajPavlovice a Instagramu raj_pavlovice.   
           

http://www.raj-pavlovice.cz/
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CO NOVÉHO V KNIHOVNĚ 

  Jana Hrbáčková 
 
MINITURNAJ ČLOVĚČE, NEZLOB SE 
 
V březnu se v knihovně konal turnaj pro děti do 15 let v Člověče, nezlob se. Přestože 
se zájemci na páteční odpoledne hlásili, tak v určený den přišli pouze 3 hráčky. To nám 
ale dobrou náladu rozhodně nezkazilo. Celé dvě hodiny jsme strávili hraním „člobrda“ a 
„žížal“, abychom zjistili, kdo je nejlepší hráč. 
Závěrečnou hru o celkového vítěze jsme dohrávali už potmě, protože obec 
dokončovala montáž fotovoltaiky na obecním úřadě a vypnuli nám proud. 
 
Nakonec bylo pořadí 
následující: 
 

1. místo obsadila Elenka 
Janušová, 

2. místo patří Sabince 
Janušové 

3. místo je paní Markéty 
Janušové. 

 
Všechny hráčky si odnesly 
diplomy a pěkné ceny. 
Snad příští turnaj přiláká 
více hráčů!!! 
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KNIŽNÍ TIPY 
 
Ani dnes vás neošidím o literární novinky roku 2024. První kniha nás zavede na 
Karvinsko. 

Románová kronika ztraceného města, léta 1945–1961. Jak dlouho 
trvá válka po tom, co skončí? Navždy, pokud jí člověk prošel. 
Ptejme se spíše, jak může zaplnit prázdnotu po zavražděných 
blízkých nebo po uneseném dítěti. Čím bude zahánět vzpomínky 
na děsivý teror Němců nebo nechtěnou tělesnou lásku Rusů. 
Někdo všechno zamkne na dno duše a ráno co ráno si namlouvá, 
že co bylo, bylo, teď je prostě třeba jít dál. Jiný se nechá zahltit 
žalem; další přetaví prožité v nenávist. A ještě jiný ve víru, že to 
bude právě on, kdo pomůže vytvořit nový, lepší svět. Jak dlouho 

trvá, než člověk přijde o iluze? Tím déle, oč horoucněji se k nim upínal.  
 

Když najde detektiv šéfinspektor Erika Fosterová vysoce 
postaveného politika Nevilla Lomase nahého, svázaného a 
mrtvého ve vlastní posteli, vedení Metropolitní policie rychle 
rozhodne, že jeho smrt není potřeba vyšetřovat. Případ je 
odložený, ovšem jen do chvíle, kdy je nalezena mrtvá i nadějná 
fotbalová hvězda. Erika a její tým navíc s těmito vraždami spojí i 
smrt známého režiséra. Policie už nemůže ignorovat to, co je 
očividné: v Londýně řádí sériový vrah, který si chce vyřídit účty. 
Výsledky vyšetřování jsou ovšem trochu matoucí. Čas do dalšího 

útoku vraha se krátí a je na Erice, aby rozpletla síť důkazů a zodpověděla zásadní 
otázky: Co spojuje oběti dohromady, kdo další je zapleten do skandálu a jak daleko 
jsou mocní ochotní zajít, aby ochránili své vlastní zájmy? 
 

  
Těším se na Vás v knihovně. Přijďte se podívat i bez registrace, ráda vám knihovnu 
ukážu a možná se rozhodnete stát se pravidelným 
návštěvníkem.  
A kdy máme otevřeno? 
Pondělí:  17.00 – 19.00 
Čtvrtek: 17.00 – 19.30 
Email: knihovnahradcany@centrum.cz 
 

mailto:knihovnahradcany@centrum.cz
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BESEDA S VLASTIMILEM ŠTĚPÁNKEM 

Ladislav Sigmund 

V pátek 26.ledna k nám do Hradčan přijela významná sportovní osobnost. Vlastimil 
Štěpánek je totiž tatínkem naší tenisové legendy a bývalého skvělého světového 
hráče Radka Štěpánka. S Vlastíkem se znám z tenisových klání veteránu už od 90.  
let minulého století. Seznámili jsme se na turnaji starostů v Přerově, který on 
spoluorganizoval a od těch dob jsme se častokrát potkali i na turnajích veteránů, při 
kterých jsme si vždycky slibovali, že zorganizujeme nějakou besedu pro občany.            
V Dřevohosticích se to bohužel nepovedlo ale tady v Hradčanech už ano. Původně 
jsem chtěl, aby na besedu společně s manželem přijela i maminka Radka, paní Hana  
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Štěpánková, ale ta zdvořile odmítla s tím, že na veřejnosti nechce vystupovat a to 
jsme museli respektovat.  
Nakonec se nás sešlo u kulatého stolu málo, ale i tak to byla velmi poučná a zábavná 
debata o tom, jak to vlastně v tom světě špičkového světového tenisu od žáčků po 
dospělost chodí. A co všechno museli Štěpánkovi jako rodiče obětovat, aby z Radka 
vyrostl světový hráč.  
Radek Štěpánek měl ohromnou zásluhu na tom , že společně s Tomášem Berdychem 
z Valašského Meziříčí dvakrát v letech 2012 a 2013 získali Davisův pohár pro nejlepší 
světové družstvo v tenisu. Dalo by se zkráceně říct, že slávu našeho tenisu šířili 
hlavně Moraváci. Vždyť i trenérem DC družstva je Přerovák Jarda Navrátil nyní 
působící v Prostějově.  Tu tzv. slavnou Salátovou mísu nám přivezl Vlastík ukázat ve 
zmenšené, ale v dokonalé stříbrné a velmi těžké kopii, kterou Tomáš Zmeškal 
nepustil z ruky.  
V současné době se Radek Štěpánek věnuje trenérské činnosti a trénuje Sebastiána 
Kordu, syna slavného bývalého 
tenisty Petra Kordy a naší 
vynikající bývalé tenistky 
Regíny Rajchrtové – Kordové, 
kteří už jsou dávno velmi 
úspěšnou americkou sportovní 
rodinou, neboť jejich dcery jsou 
špičkovými světovými hráč-
kamí v golfu.  
Beseda byla prima a stála 
určitě zato. Ještě dlužno dodat, 
že Radek je v současné době 
tenisovým trenérem a koučem 
právě Sebastiana Kordy, který 
se pohybuje kolem 30. místa 
světového tenisového žebříčku 
mužů ATP, a jeho vývoj bude 
mít zcela jistě velký progres, 
takže určitě ještě půjde nahoru. 
Kdo se trochu v tomto krásném 
sportu vyzná a sleduje ho, tak 
mi dá zcela jistě brzy za 
pravdu.eniorů 
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DEN PRO ŽENY 

Marie Galetová 

V pátek 1. března uspořádal Klub seniorů Hradčany akci „Den pro ženy“. Tato akce 
byla stejně jako v loňském roce především poděkováním členkám klubu nejen u 
příležitosti Mezinárodního dne žen, ale hlavně za jejich pomoc při organizování akcí. 
Na akce již tradičně zveme všechny občany a může se jích opravdu zúčastnit každý, 
aniž by musel být členem klubu seniorů.  Program tohoto podvečera zahá-
jila fyzioterapeutka Bc. Silvie Krčmová svojí přednáškou "dech jako lék". Celé její 
povídání k tomuto tématu byl takový návod na zdravý život a jak si všichni můžeme 
skrze svůj dech pomoci od únavy, nespavosti, bolesti kloubů a problémy s krevním 
tlakem. Návod to byl velmi jednoduchý, důležitý, kdykoliv použitelný a hlavně, vzduch 
máme všichni zadarmo. Povídání to bylo velmi zajímavé a všichni se shodli, že paní 
fyzioterapeutku si s nějakou další zajímavou přednáškou opět všichni rádi 
poslechneme. Dále následovala přednáška o péči o sebe od kosmetičky firmy Mary 
Kay Marcely Bučkové. Paní Marcela u nás byla již v minulém roce a u jejího povídání 
na téma "krása ženy v každém věku" si všechny přítomné ženy mohly vyzkoušet 
rtěnku, která jim sluší a pobavit se i u zábavného testu s ní spojeném. Závěr opět 

stejně jako v loňském roce patřil 
kreativnímu tvoření. Letos si každá z 
účastnic mohla vybrat plátěnou tašku 
nebo batůžek a ozdobit si je dle své 
fantazie. K dispozici byly různé 
šablony a akrylové barvy, takže to 
zvládla opravdu každá žena, aniž by 
byla jakkoliv výtvarně nadaná. Pro 
všechny účastnice bylo připraveno 
drobné občerstvení. Věříme, že si 
tento podvečer všechny ženy užily a 
aspoň na chvíli zapomněly na své 
každodenní povinnosti a staros-
ti. Přestože byla tato akce především 
pro ženy, až do pozdních večerních 
hodin byla otevřena hospoda, takže si 
pánové mohli přijít popovídat u 
točeného piva. Všem za organizaci 
této akce patří velké poděkování.  
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JARNÍ VÝSTAVA 

Marie Galetová 

Hned následující den po akci pro ženy uspořádal Klub seniorů Hradčany v sobotu               
2. března v sále obecního úřadu jarní výstavu. Stejně jako v loňském roce jsme 
požádali všechny kreativní občany, aby nám s výstavou pomohli. Mohli tak přinést a 
pochlubit se jarními dekoracemi vlastní výroby. K vidění byla zdobená vajíčka, 
velikonoční keramika, kuřátka, zajíčci vyřezaní z překližky, různé věnečky, jarní květiny 
a především cibuloviny. Také tam byla spousta přírodních dekorací z proutí a jak se 
říká, že v jednoduchosti je krása, tak tady to platilo na sto procent.  Na výstavě se 
stejně jako loni prezentovala mateřská škola z Bezuchova se svými plakáty a dětem 
děkujeme za krásné barevné květiny, které pro naši výstavu vyrobily a ozdobily naši 
výstavu. Zatímco dospělí účastníci čerpali inspirace prohlídkou výstavy, pro děti jsme 
připravili velikonoční tvoření. K dispozici byla hromada kreativního materiálu a každé 
dítko si mohlo vybrat, co pěkného si zkusí vyrobit. Děti si mohly vybarvit a ozdobit 

dřevěného zajíčka.  
Stejně jako loni mělo úspěch 
zdobení ptačí budky, vyráběl 
se zdobený jarní plot z dřívek 
od nanuků a překvapením 
bylo kouzelné škrabání. 
Černě zabarvená vajíčka, za-
jíčci a kuřátka se za pomocí 
dětské fantazie a škrabacího 
dřívka změnila k nepoznání 
do krásně barevných motivů. 
Nakonec si děti vyzkoušely 
vše, co jsme jim u tohoto 
tvoření mohli nabídnout.  
Pro všechny návštěvníky bylo 
připraveno bohaté občerst-
vení.  
Děkujeme všem organizá-
torům, ale i občanům, kteří 
přinesli své dekorace a byli 
tak součástí naší výstavy.  
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VÝROČNÍ SCHŮZE KLUBU SENIORŮ HRADČANY 

Ladislav Sigmund 

Hradčanští senioři se sešli v pátek 12. dubna v sále hostince na výroční schůzi spolku. 
Zúčastnilo se 18 stálých členů spolku a 2 hosté Josef Tomčík a Vlasta Heroldová 
(ČSZ). Činnost v uplynulém roce byla velmi bohatá a na jejím naplnění se podíleli podle 
možností téměř všichni členové. V letošním roce se už podařily uskutečnit tři akce: 
Beseda s Vlastimilem Štěpánkem, Den pro ženy a Velikonoční výstava. Zrušena byla 
akce Slivkošt , protože loňská úroda povětšině umrzla. 
Plán činnosti pro letošní rok, kteří si senioři schválili,  je docela ambiciózní a kromě 
tradičních akcí jako jsou domácí petánkový turnaj, sportovní den seniorů a vánoční 
výstava, bude plán činnosti ještě obohacený a rozšířený o další akce: turisticko -  
zážitkový autobusový zájezd na Jižní Moravu zakončený návštěvou vinného sklípku a 
byla také schválena jedna zbrusu nová akce - hobby výstava. Vystavovat mohou 
všichni senioři z Hradčan a okolí, nejenom členové, kteří něco zajímavého vyrábějí. 
Laické výšivky, malůvky, keramika a všechny možné dekorativní i užitkové výrobky. 
Nezapomeňte už teď schovávat, ať je co vystavovat. Tato výstava by měla být buď     
13. až 15. prosince spojená s oslavou konce roku nebo až v začátku roku příštího. 
Zatím to mám jenom ve své hlavě, ale věřím, že se tato akce, která je pro aktivní 
seniory jako stvořená, určitě vydaří.  
Ještě jsem při jednání zaznamenal pár podnětů, kterými byly finanční podpora členů 
spolku na zahrádkářský zájezd Floria Kroměříž a rovněž návrh Jarky Jančíkové na 
společnou návštěvu Michalova, a také na nějaký pěkný film do přerovského kina 
Hvězda. 
 

CESTOVATELSKÁ PŘEDNÁŠKA „UGANDA“ 

Ladislav Sigmund 

 

Obec Hradčany ve spolupráci s místním Klubem seniorů uspořádaly v sále obecního 
úřadu ve čtvrtek 11. dubna od 17. hodin zajímavou cestovatelskou přednášku 
(doplněnou fotografiemi i videi) Pavla Šlesingera o africké Ugandě. Je to země 
v rovníkové východní Africe čítající na 45 mil. obyvatel a rozloha mj. zahrnuje skoro 
polovinu (43%) Viktoriina jezera, druhého největšího sladkovodního jezera na planetě. 
Tento přerovský cestovatel společně s dalšími devíti kamarády absolvoval 10denní trek 
z hlavního města Kampaly až na nejvyšší horu Ugandy a třetí nejvyšší horu Afriky, 
Peak Margherithy (5110m n.m.). Asi  20 účastníkům se beseda velmi líbila, v závěru  
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měli hosté celou škálu různých dotazů a cestovatel také přislíbil i další možnou 
přednášku po návratu z Argentiny, kam se ještě letos chystá a kde cílem výpravy budou 
zase vysoké hory.  
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REKONSTRUKCE  NA  FOTBALOVÉM HŘIŠTI 

Luděk Procházka, Ondřej Zlámal 

Již od roku 1996 slouží pro potřeby sportovců dvě spojené unimobuňky, které jsou 
využívány jako šatny a zázemí pro místní fotbalový klub. 
Bohužel koncem loňského roku budova neprošla kontrolní revizí elektro a tak byla po 
skončení podzimní části sezóny z bezpečnostních důvodů odpojena od elektrické sítě a 
za finanční podpory obce byly v zimních měsících zahájeny nutné opravy. Ty 
zahrnovaly kompletní výměnu elektrických rozvodů, čehož se ve svém volném čase ujal 
Ing. Lukáš Tomčík s podporou Stanislava Hradila. 
Když se však sáhlo na rozvody elektřiny, vyvstaly další komplikace. Budova si nutně 
vyžádala také rekonstrukci stavební části. Z tohoto důvodu bylo provedeno stavební 
četou pod vedením Filipa Švrčka a Pavla Douška vnitřní opláštění OSB deskami v celé 
zadní polovině šaten. Ve zbylé polovině byly provedeny nové elektrické rozvody, 
osazeno nové osvětlení, vypínače a rovněž byla provedena nová výmalba malířským 
mistrem Janem Cagáškem, který s pomocí svého asistenta Martina Nováka dal 
vnitřním prostorům nový vzhled. Po provedení těchto úprav jsme našemu zázemí dali 
nový výstižný název „OSB Aréna“. 
S rekonstrukcí bylo spojeno spoustu práce a také spoustu úklidu. Děkuji všem členům i 
dalším pomocníkům, kteří se na rekonstrukci podíleli. Rovněž děkujeme obci za 
finanční pomoc s nákupem elektromateriálu. 
Tímto však zvelebování našeho areálu rozhodně nekončí. Nejbližším úkolem bude 
výměna velkých sítí za brankami – u lesíka a u šaten. Mezi další záměry patří také 
úprava budovy šaten z vnější strany a v neposlední řadě také úprava prostranství 
kolem laviček a stolů, kde by měla být osazena nová dlažba. 
Tímto bychom Vás rádi pozvali na další akce, které se v našem fotbalovém areálu 

budou konat. Každou neděli od 
10.30 hodin můžete navštívit 
mistrovské utkání Přerovské ligy 
malé kopané a 20. července 2024 
Vás srdečně pozveme na 
celodenní fotbalový turnaj spojený 
s 2. ročníkem soutěže o 
Hradčanského Krále střelců. 
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   SDH Hradčany 
 
Z ČINNOSTI SDH HRADČANY 

Jaroslav Valentík 

 
Dne 17.02.2024 uspořádal Sbor dobrovolných hasičů Hradčany již tradiční Hasičský 
ples, tradičně již v sále Obecního úřadu. Letos se plesů účastnilo o něco méně 
návštěvníků, ale o to víc bylo místa k tančení na parketu. Tombola byla letos opět 
bohatá, čítala celkem devadesát cen. Za hudebního doprovodu skupiny " No Problem" 
se návštěvníci skvěle bavili a rozcházeli jsme se za ranního kuropění. Všem 
návštěvníkům a sponzorům děkujeme.  
 
Dne 12.04.2024 v rámci jarního úklidu a předcházení negativních vlivů přírody a škod 
na majetku byla provedena akce na úklid kanálů. Za pomoci obecního traktoru a účasti 
dobrovolných hasičů byla provedena kontrola všech kanálu a kanálových vpustí, které 
byly vyčištěny a nečistoty z nich odstraněny. Doufám, že tyto akce budou i nadále 
pokračovat, neboť především preventivní činností se dá předcházet škodám na 
majetku.  
 
Dne 25.05.2024 dobrovolné hasiče čeká zajištění závodů silničních kol  "Mamut Tour 
2024", který pojede v dopoledních hodinách i přes naší obec. O podrobnostech Vás 
budeme cestou obecního rozhlasu včas informovat.  
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Rybářský spolek Hradčany 
 
Z ČINNOSTI RYBÁŘSKÉHO SPOLKU 

Tomáš Pumprla 

Jarní kvakot žab už se zase ozývá, a to je znamení, že se počasí rozhodlo ohřát naše 
dvě krásné přehrady v Hradčanech. Zima byla krátká, chvílemi tuhá, ale to neodradilo 
nadšence zimních sportů. Jak na přehradě Sedlišťky, tak na přehradě č. 2 se sešlo 
mnoho rekreačních bruslařů a projeli se na 15 centimetrech ledu. Po oteplení se 
zachtělo i rybářům k vodě, ale tentokrát to nebylo s podběrákem a pruty. Jako první 
akce letošního roku proběhla kontrola požeráků (děkuji tímto hasičům Hradčany za 
pomoc) a úklid popadaných větví okolo obou přehrad. Další akcí byl úklid naší obce, 
kde jsme za spolek Rybářů Hradčany velice rádi pomohli. První rybářskou akcí, kde 
jsme si mohli vzít pruty k vodě bylo Jarní chytání zdarma, kdy si mohl kdokoliv 
z Hradčan jít zachytat zadarmo a opéct si špekáčky. Sešlo se přibližně 30 rybářů, kteří 
nachytali pár pěkných kapříků o velikosti 50–75 cm. Tímto všem, kteří si přišli zachytat i 
všem co se přišli podívat na rybářskou jarní akci velice děkujeme. Naše každoroční 
rybářské závody tentokrát padly na 8. června a 7. září 2024. Poslední akce tohoto roku 
by mělo být setkání na přehradě Sedlišťky 31. 12. 2024 v 9:00 hodin, kde minulý rok 
přišlo přes 40 lidí. Mnozí šli směrem na Dřevohostickou chatu, ale poté jsme se sešli 
v krásném počtu i u naší rybářské bašty a společně tak zakončili rok. Budeme se na 
vás těšit na dalších akcích tohoto roku. 
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Různé 
 

NOSTALGICKÁ VZPOMÍNKA NA NÁVŠTĚVU PANA PREZIDENTA 

V HRADČANECH 

Ondrej Koliba 

V pátek 7. března 2014 navštívil naši obec prezident České republiky Miloš Zeman. 
Nebylo to jen náhodné zastavení, jednalo se o splnění slibu pana prezidenta 
vysloveného na Pražském hradě při přijetí zástupců vítězných obcí krajských kol 
soutěže Vesnice roku 2013. Tato významná událost nemá v historii obce Hradčany 
obdoby a považuji za vhodné ji při desetiletém výročí připomenout. 
Přivítání bylo po příjezdu prezidentské kolony velmi bouřlivé. Přispěla k tomu i účast 
dvou stovek žáků Základních škol Pavlovice u Přerova a Soběchleby vybavených 
českými vlaječkami, což pana prezidenta velmi potěšilo a osobně se s nimi pozdravil. 
V sále budovy Obecního úřadu bylo plno a po krátkém projevu se pan prezident 
věnoval diskusi s občany. Součástí oficiálního programu bylo i udělení prezidentské 
stuhy na obecní standartu včetně podpisů pamětního listu a nové obecní kroniky. 
Potěšilo i vyjádření ve významném celostátním deníku „Zřejmě nejvřelejšího přivítání se 
dočkal prezident Miloš Zeman při své třídenní návštěvě Olomouckého kraje 
v Hradčanech na Přerovsku, v malé obci, kde nežije ani 300 obyvatel“. 
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Různé 
  
Bohužel se na takto významné události zapomíná, a přitom tvoří zásadní stavební 
kameny naší minulosti, na kterých se dá i nadále stavět. Na vítězství v krajském kole 
výše zmíněné soutěže si v loňském roce nikdo nevzpomněl a ani předchozí úspěchy 
Hradčan nebyly nikde zmíněny. Přitom se dá z této minulosti čerpat i v dnešní době. 
Hradčany byly v roce 2012 vyhodnoceny jako nejlepší obec v kraji v oblasti 
společenského života (Modrá stuha). V roce 2013 se naše obec stala vítězem 
krajského kola soutěže Vesnice roku 2013 Olomouckého kraje a nositelem Zlaté stuhy. 
Mimo titulů to znamenalo i významný přínos do obecní pokladny (cca 2 mil. korun).  
Prezentaci v soutěži jsme postavili na předvedení práce spolků. V té době byla činnost 
všech spolků tak bohatá, že bylo třeba ji někdy i omezovat. Během roku se konalo 
zhruba 75 akcí všeho druhu a také aktivní účast občanů na dění v obci byla výjimečná. 
Starostové jiných obcí ani nechtěli věřit, že ve vesnici s méně než 300 obyvateli, se jich 
často zúčastní i 50 veřejného zasedání zastupitelstva obce. A byla to kolikrát velmi 
rušná zasedání, kdy měli občané opravdový zájem na chodu obce. Byla to ale jiná 
doba, kdy jsme se dokázali zbavit všech zbytečných přítěží, které braly čas na 
skutečnou práci a současně tím obec ušetřila finanční prostředky. Všechny problémy a 
požadavky občanů se řešily v diskuzní části zasedání zastupitelstva pouze v rámci 
obce.. 
Návštěvou prezidenta bylo ukončeno období soutěží a oslav a následovalo 8 let tvrdé 
práce při realizaci mnoha stavebních akcí. Byla vybudována nová splašková 
kanalizace, rekonstrukce veřejného osvětlení, přesun elektrického vedení do země, 
nové komunikace, řešení a zasíťování nové zástavby, vybudování vodních nádrží a 
mnoho dalšího. Toto hektické období navázalo na stejně náročnou dobu po 
osamostatnění obce v roce 1990. Pod vedením prvního starosty Hradčan pana Zdeňka 
Složila muselo zastupitelstvo řešit obnovu Hradčan. Jednalo se o převody majetku 
z obce Pavlovice, budování vodovodu, rozvody plynu atd.  

Máme bohatou novodobou 
historii, které bychom si 
měli vážit a tato tradice by 
měla být stále připomínána 
současné i budoucí gene-
raci.    
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Různé 
 
JARNÍ ÚKLID 
Markéta Žákovská 
 

Jarní úklid je osvěžením domova po ponuré zimě. Mnoho lidí jej bere jako důležitý krok 
pro začátek nového ročního období, pomáhá totiž připravit domov na příchod jarní a 
letní sezóny. Kromě klasického úklidu může zahrnovat třídění oblečení, úpravu 
zahrady, čištění venkovních prostor a přípravu na venkovní aktivity, jako je například 
grilování. Zde najdete vypsaných pár kroků, které můžete do jarního úklidu zahrnout: 
čištění oken, vyprání záclon a závěsů, čištění koberců a polštářů, úklid skříní, čištění 
koupelny, odstranění pavučin. 
Čistý a uklizený domov může mít pozitivní vliv na naše psychické a emocionální blaho. 
Provedení jarního úklidu může zvýšit naše sebevědomí a pocit kontroly nad naším 
prostředím. Emoční vliv: 
Provedení jarního úklidu může přinést pocit úlevy a spokojenosti, když vidíme výsledky 
naší práce a čistý, uklizený domov. Odhození nepotřebných věcí a uvolnění prostoru 
může také přinést pocit lehkosti a osvobození od zbytečného materiálu. 
Psychický vliv: 
Jarní úklid může mít pozitivní vliv na naši psychiku tím, že nám poskytne pocit kontroly 
nad naším prostředím a organizovaností našeho života. Čistý a uklizený domov může 
vést ke snížení stresu a úzkosti, protože nám poskytuje pocit klidu a harmonie. 
Důležité je si uvědomit, že jarní úklid může být rozdělen na menší úkoly a prováděn 
postupně v průběhu několika dnů nebo týdnů. Důležité je, aby byl úklid proveden 
důkladně a efektivně, ať už je to včas v ranním jaru nebo později v sezóně. 
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Různé 
 
RECEPTY Z JARNÍCH ROSTLINEK  

Markéta Žákovská 

Jarní období přináší čerstvých a chutných rostlin, které lze využít při přípravě lahodných 
jídel. Jarní byliny a plevel je nejlepší konzumovat ihned po utrhnutí, zůstává v nich takto 
nejvíce vitamínů a zdraví prospěšných látek. Mohou nám pomoci odvádět z těla 
škodlivé látky, podporují funkci jater a žlučníku a například pampelišky obsahují hodně 
železa, takže podporují vytváření krve. I přes jejich blahodárné účinky je ovšem 
potřeba, je alespoň ze začátku dávkovat po troškách. Naše tělo totiž nemusí být na sílu 
bylin připravené, je lepší tedy začít pozvolna. Nejlepší je sbírat z vlastní zahrádky, 
pozor na chemicky ošetřované rostliny, u cest a silnic a v blízkosti nich není 
doporučeno sbírat. 
Pampeliškový salát 
Sbírejte mladé listy pampelišek (ideálně ty, které nebyly vystaveny chemickým 
postřikům). Smíchejte je s dalšími listovými zeleninami jako je špenát, rukola nebo 
listový salát. Dochutíme olivovým olejem, balzamikovým octem, dýňovými semínky a 
kousky čerstvého sýra. 
Pampeliškový sirup 
Vařte pampeliškové květy a smíchejte je s cukrem a citronovou šťávou. Dále vařte na 
mírném ohni, dokud sirup nezhoustne. Sirup můžete použít jako sladidlo do nápojů, 
koktejlů nebo na zdobení dezertů. 
Kopřivová polévka 
Natrhejte a nasekejte čerstvé kopřivy. Na pánvi osmažte cibuli a česnek, přidejte 
nakrájené kopřivy a zeleninový vývar. Vařte, dokud kopřivy nezměknou, a poté 
rozmixujte polévku do hladké konzistence. Dochutíme solí, pepřem a smetanou. 
Medvědí česnek 
Smíchejte nasekaný medvědí česnek s olivovým olejem, ořechy (například piniové, 
vlašské nebo mandle), strouhaným sýrem (například Parmezánem), šťávou z citronu a 
solí. Toto pesto je skvělé jako pomazánka na chléb, omáčka k těstovinám nebo jako 
příloha k masu 
Z mnoha rostlinek jde uvařit také lahodný čaj – pampeliškový čaj, šťovíkový čaj, 
řebříčkový čaj, kopřivový čaj. Tyto čaje jsou bohaté na vitamíny, některé z nich podpoří 
trávení a detoxikaci organismu. 
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Názory čtenářů 
 
REAKCE NA VÝZVU V HRADČANSKÝCH ROZHLEDECH 4/2023 

Ondrej Koliba 

 

Se zájmem jsem si přečetl výzvu uveřejněnou na straně 39 HR 4/2023, kdy údajně pan 
Goláň oslovil Obec Hradčany ve věci umístění pamětní desky hradčanského rodáka 
Stanislava Diviny. Je to velmi záslužný záměr a hrdina protifašistického odboje si ji jistě 
zaslouží. Až potud je vše v pořádku. Vedení obce, což je sedmičlenné zastupitelstvo se 
ovšem obrací na další osoby s žádostí, aby pátrali po informacích o rodině Divinových. 
Je škoda, že se členové zastupitelstva z mě neznámých důvodů nepokusili vyřešit 
žádost pana Goláně sami. Jsou tak zaneprázdněni, nebo na tak jednoduchý úkol 
nestačí? Zastupitelů je jak už jsem uvedl sedm, z toho jeden uvolněný. A je tady žádost 
o to, aby další osoby pátraly po již vypátraných skutečnostech. Stačí nahlédnout do 
knihy Hradčany Dějiny a přítomnost obce, kde jsou potřebné údaje uvedeny na str. 
223–226. Není to jen Stanislav Divina, ale i další dva slavní rodáci, kteří by si pamětní 
desku zasloužili. Celá věc se dá vyřešit za 10 minut a není třeba dělat takový humbuk. 
Autor zmíněné knihy by byl jistě nápomocen a je to asi osoba k tomuto úkolu 
nejpovolanější. Je mi trošku líto zastupitelů, kteří v realizaci tohoto úkolu nevidí své 
poslání. Můj příspěvek je jen můj názor, který jsem s nikým nekonzultoval, možná je 
trošku příkrý a mezi pouze oslavné články se asi ani nehodí.    
 
 

Pozvánka 

 

Hodové oslavy v obci 
Hodové oslavy v obci se letos uskuteční ve dnech 14.-16. června. Přesný program na 
jednotlivé dny se včas dozvíte z aktualit i plakátů. Tady jen taková malá ochutnávka 
toho, na co se můžete těšit. Pátek bude v režii spolku místních hasičů a připravili si pro 
občany diskotéku s DJ. V sobotu se můžete těšit na letní kino a posezení, které si pro 
Vás připraví spolek Sportovní klub SK Hradčany. Neděle začne jako vždy budíčkem 
v podání Moravské veselky.  Poté bude následovat mše svatá v kapličce a dopolední 
program na návsi zakončí taneční soubor Stars z Bystřice pod Hostýnem. Odpolední 
program začne na výletišti. K tanci i k poslechu bude až do večerních hodin hrát kapela 
Multisins z Hranic. Pro děti budou připraveny zábavné atrakce a show šaška Vikyho. 
Starší generace se může těšit na vystoupení folklorního souboru Haná z Přerova. O 
občerstvení se po dobu všech 3 dnů opět postarají místní spolky. 
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Společenská rubrika 
 

Významné jubileum si v prvním čtvrtletí roku 2024 připomněla tato naše 
spoluobčanka. 
 
paní Ludmila Tomaníková 75 let  
                    
 
Jubilantce blahopřejeme a do dalších let přejeme 
pevné zdraví, hodně štěstí a životní optimismus. 
 
 
 
Statistika obyvatel obce za 1. čtvrtletí roku 2024 
 
V obci je k trvalému pobytu přihlášeno 326 obyvatel. Během prvního 
čtvrtletí se k trvalému pobytu v obci nikdo nový nepřihlásil a ani se nikdo 
neodstěhoval. 
 
 
 
V období leden až březen 2024 se v obci narodil: 

 
 

* Tomáš Chudý 
 

Rodičům srdečně gratulujeme a chlapečkovi 
přejeme hodně zdraví. 
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